
 
 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei 

Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetų posėdis (2015 m. spalio 01–02 d.) 

ŽINIASKLAIDOJE 
 

2015-10-05 

 

Naujienų agentūrų pranešimai ir straipsniai interneto puslapiuose ................................................. 1 

Baltijos Asamblėjos komitetai diskutuoja apie GMO ................................................................. 1 
Baltijos Asamblėjos komitetai svarstys GMO reglamentavimą Baltijos šalyse.......................... 2 
Baltijos šalių parlamentarai aptaria Rusijos embargo pasekmes ekonomikai ............................. 3 
Baltijos Asamblėjos komitetų posėdyje aptariamos Rusijos embargo pasekmės Baltijos šalių 

ekonomikai .................................................................................................................................. 4 

Kaune darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos komitetai .................................................................. 5 
ASU vyko Baltijos asamblėjos posėdis: ...................................................................................... 7 

 

Informacija LRT televizijos laidose ................................................................................................ 7 

 

Informacija LRT radijo laidose ....................................................................................................... 7 
 

 

Naujienų agentūrų pranešimai ir straipsniai interneto puslapiuose 
 

Baltijos Asamblėjos komitetai diskutuoja apie GMO 

 

2015 m. spalio 2 d. pranešimas VIR 

 

Kaune darbą tęsia Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei 

Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetai. Renginys vyksta Aleksandro Stulginskio 

universitete. 

 Pirmoje posėdžio dalyje diskutuota apie Rusijos embargo poveikį Baltijos valstybių 

ekonomikai. 

 Pagrindinė antros renginio dalies tema - genetiškai modifikuotų organizmų (GMO) 

teisinio reguliavimo ES ir Baltijos valstybėse klausimai. Pranešimus pristatė Neringa 

Šarkauskienė, Lietuvos Aplinkos ministerijos Gamtos apsaugos skyriaus vyriausioji specialistė ir 

Saulius Jasius, Lietuvos Žemės ūkio ministerijos Žemės ūkio gamybos ir maisto pramonės 

departamento direktoriaus pavaduotojas. 

 N. Šarkauskienė informavo, kad Lietuvoje GMO politiką įgyvendina 4 institucijos: 

Aplinkos ministerija (valdančioji institucija), Sveikatos apsaugos ministerija, Žemės ūkio 

ministerija ir  Valstybinė maisto ir veterinarijos tarnyba. Aplinkos ministerijos atstovė taip pat 

įvardijo teisės aktus, reglamentuojančius GMO auginimo tvarką ES šalyse ir svarbiausius 

Lietuvos teisės aktus, reguliuojančius GMO auginimą Lietuvos teritorijoje. N. Šarkauskienė 

atkreipė dėmesį, kad valstybės narės, kuriose auginami GMO, turi pasirūpinti, jog būtų išvengta 
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tarpvalstybinio GMO išplitimo į tas kaimynines valstybes nares, kuriose tokie GMO yra 

draudžiami. 

 S. Jasius kalbėjo apie ES direktyvą, numatančią galimybę valstybėms narėms savo 

teritorijose uždrausti GM augalų auginimą. Galimos GM augalų auginimo draudimo priežastys, 

kalbėtojo teigimu, būtų: bendrieji aplinkos apsaugos politikos tikslai; vengimas naudoti GMO 

kituose produktuose; teritorijų planavimo pagrindai; kultūros politika. Valstybėms narėms iki 

2015 m. spalio 3 d. yra suteiktas  laikotarpis, per kurį gali numatyti draudimą auginti GMO, 

kurie  jau įteisinti auginti arba  dėl kurių yra vykdoma įteisinimo procedūra. 

 Pranešėjai informavo, kad Lietuva jau pasinaudojo direktyvos suteikiamomis 

galimybėmis ir,  siekiant užtikrinti tinkamą Lietuvos ūkininkų ir vartotojų interesų įgyvendinimą, 

per Europos Komisiją kreipėsi į pareiškėjus dėl konkrečių GM augalų auginimo šalyje 

uždraudimo. 

 S. Jasius atkreipė dėmesį, kad valstybėse, kurios pasinaudotų šiuo metu svarstomo 

reglamento projekto nuostata drausti GMO, patektų į nekonkurencingas sąlygas lyginant su 

šalimis, nepasirinkusiomis šio principo. 

 Jungtiniame BA komitetų posėdyje žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius 

pateikė ataskaitą apie BA rekomendacijų žemės ūkio sektoriuje įgyvendinimą. Viceministras, 

kaip ir dauguma renginio dalyvių, akcentavo būtinybę skatinti bendradarbiavimą tarp Baltijos 

valstybių pabrėždamas, kad atsižvelgiant į dabartinę situaciją dėl Rusijos embargo, labai svarbu 

skverbtis į naujas rinkas. Tačiau, anot V. Martusevičiaus, Lietuva, Latvija ir Estija didelėms 

rinkoms negali pasiūlyti pakankamo kiekvienos Baltijos šalies produkcijos kiekio atskirai, todėl 

Baltijos šalių bendradarbiavimas mažesnėmis sąnaudomis būtų labai svarbus. Kalbėtojo 

nuomone, reikėtų apsvarstyti vieningo regiono ar šalių grupės reprezentacinio ženklo, 

pristatančio užsienio rinkoms visą žemės ūkio produkciją, poreikį. 

Pripažindamas, kad šiandien Baltijos valstybių žemės ūkis išgyvena labai sudėtingą 

laikotarpį, viceministras renginio dalyviams pristatė ir pozityvius, apčiuopiamos naudos 

teikiančius šalių bendradarbiavimo pavyzdžius. Jis pasidžiaugė, kad vyksta rezultatyvus 

bendradarbiavimas mokslo srityje, maisto produktų ir veterinarinės saugos klausimais, 

įgyvendinant kaimo plėtros programas.    

 Daugiau informacijos - Seimo interneto svetainėje, Baltijos Asamblėjos puslapyje.    

 Jolanta Anskaitienė, Komunikacijos departamento Ryšių su visuomene skyrius 

 (tel. (8 5) 239 6508, mob. 8 699 04 243, el. p. jolanta.anskaitiene@lrs.lt) 

http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=4465&p_d=161411&p_k=1 

 

Šį informacinį pranešimą taip pat publikavo:  

Naujienų agentūros ELTA ir BNS šį straipsnį publikavo 2015-10-02 

http://pranesimai.elta.lt/news/public_view/112266 

http://sc.bns.lt/view/item.php?id=190732 

 

Baltijos Asamblėjos komitetai svarstys GMO reglamentavimą Baltijos šalyse 

 Kaunas, spalio 2 d. (ELTA). Rusijos embargo pasekmes Baltijos valstybių ekonomikai, 

genetiškai modifikuotų organizmų (GMO) reglamentavimą Baltijos valstybėse ketina svarstyti 

penktadienį Kaune posėdžiausiantys Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, energetikos ir 

inovacijų bei Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetai. 

 Lietuvos žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius pateiks ataskaitą apie BA 

rekomendacijų žemės ūkio sektoriuje įgyvendinimą. 

 Įžangos ir sveikinimo žodžius turėtų tarti Aleksandro Stulginskio universiteto rektorius 

prof. dr. Antanas Maziliauskas ir BA Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas 

Bronius Pauža. 

 Posėdžiuose dalyvaus Seimo delegacijos BA nariai Linas Balsys, Bronius Pauža ir 

Aurelija Stancikienė. Renginiai vyks Aleksandro Stulginskio universitete Kaune.   

 

mailto:jolanta.anskaitiene@lrs.lt
http://www3.lrs.lt/pls/inter/w5_show?p_r=4465&p_d=161411&p_k=1
http://pranesimai.elta.lt/news/public_view/112266
http://sc.bns.lt/view/item.php?id=190732
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Baltijos šalių parlamentarai aptaria Rusijos embargo pasekmes ekonomikai 

 Kaunas, spalio 2 d. (ELTA). Kaune darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos (BA) 

Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetai. 

 Prieš jungtinį BA komitetų posėdį dalyviai - Lietuvos, Latvijos ir Estijos parlamentarai, 

vykdomosios valdžios atstovai, ekspertai - apžiūrėjo Aleksandro Stulginskio universiteto 

patalpose surengtą miško, medžioklės, aplinkos ir gyvulininkystės technologijų parodą 

"Sprendimų ratas 2015", kurioje dalyvauja apie 100 įmonių ir organizacijų, 200 augintojų, 

gamintojų, tautodailininkų iš Lietuvos, Latvijos, Estijos, Lenkijos, Baltarusijos. 

 Į BA komitetų posėdį susirinkusius parlamentarus pasveikino Aleksandro Stulginskio 

universiteto rektorius prof. dr. Antanas Maziliauskas ir posėdžiui pirmininkavęs BA 

Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas Bronius Pauža. 

 Pirmoji posėdžio tema - Rusijos embargo poveikis Baltijos valstybių ekonomikai. 

 B. Pauža apžvelgė Latvijos, Lietuvos ir Estijos ūkio padėtį po ES sankcijų Rusijai 

įvedimo bei atitinkamo Rusijos atsako ir pabrėžė, kad ne visos ES šalys nukentėjo vienodai. Jis 

taip pat kalbėjo apie būtinybę bendradarbiauti ir ieškoti naujų rinkų, technologijų, nes, tikėtina, 

kad susiklosčiusi situacija greitai nepasikeis.  

 Pranešimus pristatę Lietuvos, Latvijos ir Estijos ministerijų atstovai bei ekspertai kalbėjo 

apie padėtį savo šalyse, aptarė prevencines priemones, kurios turėtų padėti mažinti įvairių ūkio 

šakų patiriamus nuostolius. Visi kalbėtojai pripažino, kad nors kai kurie jų šalių ūkio sektoriai 

patyrė nemažai nuostolių (daugiausiai pieno, žuvies), tačiau iš esmės Rusijos embargo poveikis 

visai ekonomikai santykinai nėra didelis. 

 Latvijos ekonomikos ministerijos Užsienio investicijų pritraukimo, turizmo ir eksporto 

skatinimo skyriaus vedėjas Janis Volbertas sakė, kad papildomos eksporto skatinimo priemonės 

galėtų būti: oficialūs atstovai (atstovybės) užsienio šalyse; nacionaliniai stendai tarptautinėse 

mugėse, aktyvi prekybos misijų veikla; specialios rinkodaros priemonės; užsienio šalių verslo 

kompanijų vizitai; tikslinga verslo partnerių paieška ir kt.  

 Estijos ekonominių reikalų ir susisiekimo ministerijos Ekonominės plėtros departamento 

Ekonomikos analizės skyriaus vedėjas Mėlis Kitsingas (Meelis Kitsing) pastebėjo, kad 2008-

2014 metais Estijos prekybos balansas su Rusija buvo teigiamas, tačiau padėtis pradėjo blogėti, 

kai 2014 m. vasarą Rusija uždraudė įvežti Estijos pieno ir žuvies produktus. Vis dėlto, pasak 

pranešėjo, Rusijos sankcijos neturėjo labai didelio poveikio Estijos ekonomikai, didesnę 

neigiamą įtaką, anot jo, gali turėti Rusijos ūkio smukimas.  

 Lietuvos ūkio ministerijos Investicijų ir eksporto departamento direktorė Gina 

Jaugielavičienė pabrėžė, kad nors Lietuvos ekonomika patyrė nemaža nuostolių dėl Rusijos 

embargo, vis dėlto Rusijai uždraudus kai kurių maisto ir žemės ūkio produktų importą iš ES ir 

kai kurių kitų valstybių, Lietuva tebeliko viena iš sparčiausiai augančių ES šalių: 2014 m. 

Lietuvos ekonomika išaugo 2,9 proc. ir, tikimasi, kad 2015 m. augs 1,9 proc.  

 Pasak G. Jaugielavičienės, Lietuvos eksporto priklausomybė nuo Rusijos rinkos yra 

sąlyginė: į Rusiją labiausiai buvo orientuoti Lietuvos pieno ir mėsos sektoriai, kurie palaipsniui 

persiorientuoja į kitų šalių rinkas. Todėl embargo įtaka Lietuvos BVP dėl maisto pramonės 

praradimų Rusijoje, kaip ir kitose Baltijos šalyse, nėra tokia didelė. Pranešėjos teigimu, Lietuva 

žymiai labiau priklauso nuo reeksporto į Rusiją - į šią šalį 2014 metais Lietuvos įmonės vežė 

maždaug 40 proc. viso reeksporto (t. y. net 88 proc. viso eksporto į Rusiją sudarė 

reeksportuojamos prekės). 

 Antroje renginio dalyje numatyti pranešimai ir diskusijos apie genetiškai modifikuotus 

organizmus ir šią sritį reglamentuojančius teisės aktus.  

 Posėdžio pabaigoje žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius pristatys ataskaitą 

apie BA rekomendacijų žemės ūkio sektoriuje įgyvendinimą. 

 Posėdžiuose dalyvauja Seimo delegacijos BA nariai Linas Balsys, Bronius Pauža ir 

Aurelija Stancikienė.   
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Baltijos Asamblėjos komitetų posėdyje aptariamos Rusijos embargo pasekmės Baltijos 

šalių ekonomikai 

 

2015-10-02, Bernardinai.lt 

 

Kaune darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei 

Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetai. Renginys vyksta Aleksandro Stulginskio 

universitete. 

Prieš jungtinį BA komitetų posėdį dalyviai – Lietuvos, Latvijos ir Estijos parlamentarai, 

vykdomosios valdžios atstovai, ekspertai – apžiūrėjo universiteto patalpose surengtą miško, 

medžioklės, aplinkos ir gyvulininkystės technologijų parodą „Sprendimų ratas 2015“, kurioje 

dalyvauja apie 100 įmonių ir organizacijų, 200 augintojų, gamintojų, tautodailininkų iš Lietuvos, 

Latvijos, Estijos, Lenkijos, Baltarusijos. 

Į BA komitetų posėdį susirinkusius parlamentarus pasveikino Aleksandro Stulginskio 

universiteto rektorius prof. dr. Antanas Maziliauskas ir posėdžiui pirmininkavęs BA 

Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas Bronius Pauža. 

Pirmoji posėdžio tema – Rusijos embargo poveikis Baltijos valstybių ekonomikai. 

Pranešimus pristatė sritį kuruojančių ministerijų atstovai, vėliau vyko diskusija. 

B. Pauža apžvelgė Latvijos, Lietuvos ir Estijos ūkio padėtį po ES sankcijų Rusijai 

įvedimo bei atitinkamo Rusijos atsako ir pabrėžė, kad ne visos ES šalys nukentėjo vienodai. Jis 

taip pat kalbėjo apie būtinybę bendradarbiauti, kuris šiuo metu yra nepakankamas, ir ieškoti 

naujų rinkų, technologijų, nes tikėtina, kad susiklosčiusi situacija greitai nepasikeis. 

Pranešimus pristatę Lietuvos, Latvijos ir Estijos ministerijų atstovai bei ekspertai kalbėjo 

apie padėtį savo šalyse, aptarė prevencines priemones, kurios turėtų padėti mažinti įvairių ūkio 

šakų patiriamus nuostolius. Visi kalbėtojai pripažino, kad nors kai kurie jų šalių ūkio sektoriai 

patyrė nemažai nuostolių (daugiausiai pieno, žuvies), tačiau iš esmės Rusijos embargo poveikis 

visai ekonomikai santykinai nėra didelis. 

Latvijos Ekonomikos ministerijos Užsienio investicijų pritraukimo, turizmo ir eksporto 

skatinimo skyriaus vedėjas  Janis Volbertas (Jānis Volberts) sakė, kad papildomos eksporto 

skatinimo priemonės galėtų būti: oficialūs atstovai (atstovybės) užsienio šalyse; nacionaliniai 

stendai tarptautinėse mugėse, aktyvi prekybos misijų veikla; specialios rinkodaros priemonės; 

užsienio šalių verslo kompanijų vizitai; tikslinga verslo partnerių paieška ir kt. 

Estijos Ekonominių reikalų ir susisiekimo ministerijos Ekonominės plėtros departamento 

Ekonomikos analizės skyriaus vedėjas Mėlis Kitsingas (Meelis Kitsing) pastebėjo, kad 2008–

2014 metais Estijos prekybos balansas su Rusija buvo teigiamas, tačiau padėtis pradėjo blogėti, 

kai 2014 m. vasarą Rusija uždraudė įvežti Estijos pieno ir žuvies produktus. Vis dėlto, pasak 

pranešėjo, Rusijos sankcijos neturėjo labai didelio poveikio Estijos ekonomikai, didesnę 

neigiamą įtaką, anot jo, gali turėti Rusijos ūkio smukimas. 

Lietuvos Ūkio ministerijos Investicijų ir eksporto departamento direktorė Gina 

Jaugielavičienė pabrėžė, kad nors Lietuvos ekonomika patyrė nemaža nuostolių dėl Rusijos 

embargo, vis dėlto Rusijai uždraudus kai kurių maisto ir žemės ūkio produktų importą iš ES ir 

kai kurių kitų valstybių, Lietuva tebeliko viena iš sparčiausiai augančių ES šalių: 2014 m. 

Lietuvos ekonomika išaugo 2,9 proc. ir tikimasi, kad 2015 m. augs 1,9 proc.  Pasak G. 

Jaugielavičienės, Lietuvos eksporto priklausomybė nuo Rusijos rinkos yra sąlyginė: į Rusiją 

labiausiai buvo orientuoti Lietuvos pieno ir mėsos sektoriai, kurie palaipsniui persiorientuoja į 

kitų šalių rinkas. Todėl embargo įtaka Lietuvos BVP dėl maisto pramonės praradimų Rusijoje, 

kaip ir kitose Baltijos šalyse, nėra tokia didelė. Pranešėjos teigimu, Lietuva žymiai labiau 

priklauso nuo reeksporto į Rusiją – į šią šalį 2014 metais Lietuvos įmonės vežė maždaug 40 

proc. viso reeksporto (t. y. net 88 proc. viso eksporto į Rusiją sudarė reeksportuojamos prekės). 

http://www.bernardinai.lt/index.php/straipsnis/2015-10-02-altijos-asamblejos-komitetu-

posedyje-aptariamos-rusijos-embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai/135743 

 

http://www.bernardinai.lt/index.php/straipsnis/2015-10-02-altijos-asamblejos-komitetu-posedyje-aptariamos-rusijos-embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai/135743
http://www.bernardinai.lt/index.php/straipsnis/2015-10-02-altijos-asamblejos-komitetu-posedyje-aptariamos-rusijos-embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai/135743
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Kaune darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos komitetai 

 

2015 spalio mėn. 02 d., Respublika.lt 

 

Kaune darbą pradėjo Baltijos Asamblėjos 

(BA) Ekonomikos, energetikos ir inovacijų 

bei Gamtos išteklių ir aplinkosaugos 

komitetai. 

Prieš jungtinį BA komitetų posėdį dalyviai - 

Lietuvos, Latvijos ir Estijos parlamentarai, 

vykdomosios valdžios atstovai, ekspertai - 

apžiūrėjo Aleksandro Stulginskio universiteto 

patalpose surengtą miško, medžioklės, 

aplinkos ir gyvulininkystės technologijų 

parodą "Sprendimų ratas 2015", kurioje 

dalyvauja apie 100 įmonių ir organizacijų, 

200 augintojų, gamintojų, tautodailininkų iš Lietuvos, Latvijos, Estijos, Lenkijos, Baltarusijos. 

Į BA komitetų posėdį susirinkusius parlamentarus pasveikino Aleksandro Stulginskio 

universiteto rektorius prof. dr. Antanas Maziliauskas ir posėdžiui pirmininkavęs BA 

Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininkas Bronius Pauža. 

Pirmoji posėdžio tema - Rusijos embargo poveikis Baltijos valstybių ekonomikai. 

B. Pauža apžvelgė Latvijos, Lietuvos ir Estijos ūkio padėtį po ES sankcijų Rusijai 

įvedimo bei atitinkamo Rusijos atsako ir pabrėžė, kad ne visos ES šalys nukentėjo vienodai. Jis 

taip pat kalbėjo apie būtinybę bendradarbiauti ir ieškoti naujų rinkų, technologijų, nes, tikėtina, 

kad susiklosčiusi situacija greitai nepasikeis.  

Pranešimus pristatę Lietuvos, Latvijos ir Estijos ministerijų atstovai bei ekspertai kalbėjo 

apie padėtį savo šalyse, aptarė prevencines priemones, kurios turėtų padėti mažinti įvairių ūkio 

šakų patiriamus nuostolius. Visi kalbėtojai pripažino, kad nors kai kurie jų šalių ūkio sektoriai 

patyrė nemažai nuostolių (daugiausiai pieno, žuvies), tačiau iš esmės Rusijos embargo poveikis 

visai ekonomikai santykinai nėra didelis. 

Latvijos ekonomikos ministerijos Užsienio investicijų pritraukimo, turizmo ir eksporto 

skatinimo skyriaus vedėjas Janis Volbertas sakė, kad papildomos eksporto skatinimo priemonės 

galėtų būti: oficialūs atstovai (atstovybės) užsienio šalyse; nacionaliniai stendai tarptautinėse 

mugėse, aktyvi prekybos misijų veikla; specialios rinkodaros priemonės; užsienio šalių verslo 

kompanijų vizitai; tikslinga verslo partnerių paieška ir kt.  

Estijos ekonominių reikalų ir susisiekimo ministerijos Ekonominės plėtros departamento 

Ekonomikos analizės skyriaus vedėjas Mėlis Kitsingas (Meelis Kitsing) pastebėjo, kad 2008-

2014 metais Estijos prekybos balansas su Rusija buvo teigiamas, tačiau padėtis pradėjo blogėti, 

kai 2014 m. vasarą Rusija uždraudė įvežti Estijos pieno ir žuvies produktus. Vis dėlto, pasak 

pranešėjo, Rusijos sankcijos neturėjo labai didelio poveikio Estijos ekonomikai, didesnę 

neigiamą įtaką, anot jo, gali turėti Rusijos ūkio smukimas.  

Lietuvos ūkio ministerijos Investicijų ir eksporto departamento direktorė Gina 

Jaugielavičienė pabrėžė, kad nors Lietuvos ekonomika patyrė nemaža nuostolių dėl Rusijos 

embargo, vis dėlto Rusijai uždraudus kai kurių maisto ir žemės ūkio produktų importą iš ES ir 

kai kurių kitų valstybių, Lietuva tebeliko viena iš sparčiausiai augančių ES šalių: 2014 m. 

Lietuvos ekonomika išaugo 2,9 proc. ir, tikimasi, kad 2015 m. augs 1,9 proc.  

Pasak G. Jaugielavičienės, Lietuvos eksporto priklausomybė nuo Rusijos rinkos yra 

sąlyginė: į Rusiją labiausiai buvo orientuoti Lietuvos pieno ir mėsos sektoriai, kurie palaipsniui 

persiorientuoja į kitų šalių rinkas. Todėl embargo įtaka Lietuvos BVP dėl maisto pramonės 

praradimų Rusijoje, kaip ir kitose Baltijos šalyse, nėra tokia didelė. Pranešėjos teigimu, Lietuva 

žymiai labiau priklauso nuo reeksporto į Rusiją - į šią šalį 2014 metais Lietuvos įmonės vežė 

http://www.respublika.lt/#nuotraukos
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maždaug 40 proc. viso reeksporto (t. y. net 88 proc. viso eksporto į Rusiją sudarė 

reeksportuojamos prekės). 

Antroje renginio dalyje numatyti pranešimai ir diskusijos apie genetiškai modifikuotus 

organizmus ir šią sritį reglamentuojančius teisės aktus.  

Posėdžio pabaigoje žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius pristatys ataskaitą apie 

BA rekomendacijų žemės ūkio sektoriuje įgyvendinimą. 

Posėdžiuose dalyvauja Seimo delegacijos BA nariai Linas Balsys, Bronius Pauža ir 

Aurelija Stancikienė. 

 

GMO teisinis reguliavimas - Baltijos Asamblėjos komitetų darbotvarkėje 

Genetiškai modifikuotų organizmų (GMO) teisinį reguliavimą penktadienį aptaria Kaune 

posėdžiaujantys Baltijos Asamblėjos (BA) Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei Gamtos 

išteklių ir aplinkosaugos komitetai.  

Aleksandro Stulginskio universitete surengtame posėdyje pranešimus pristatė Lietuvos 

aplinkos ministerijos Gamtos apsaugos skyriaus vyriausioji specialistė Neringa Šarkauskienė ir 

Žemės ūkio ministerijos Žemės ūkio gamybos ir maisto pramonės departamento direktoriaus 

pavaduotojas Saulius Jasius.  

N. Šarkauskienė informavo, kad Lietuvoje GMO politiką įgyvendina 4 institucijos: 

Aplinkos, Sveikatos apsaugos, Žemės ūkio ministerijos ir Valstybinė maisto ir veterinarijos 

tarnyba.  

Aplinkos ministerijos atstovė taip pat įvardijo teisės aktus, reglamentuojančius GMO 

auginimo tvarką ES šalyse ir svarbiausius Lietuvos teisės aktus, reguliuojančius GMO auginimą 

Lietuvos teritorijoje. N. Šarkauskienė atkreipė dėmesį, kad valstybės narės, kuriose auginami 

GMO, turi pasirūpinti, jog būtų išvengta tarpvalstybinio GMO išplitimo į tas kaimynines 

valstybes nares, kuriose tokie GMO yra draudžiami. 

S. Jasius kalbėjo apie ES direktyvą, numatančią galimybę valstybėms narėms savo 

teritorijose uždrausti GM augalų auginimą. Galimos GM augalų auginimo draudimo priežastys, 

kalbėtojo teigimu, būtų bendrieji aplinkos apsaugos politikos tikslai; vengimas naudoti GMO 

kituose produktuose; teritorijų planavimo pagrindai; kultūros politika.  

Valstybėms narėms iki šių metų spalio 3 d. yra suteiktas laikotarpis, per kurį gali 

numatyti draudimą auginti GMO, kurie jau įteisinti auginti arba dėl kurių yra vykdoma 

įteisinimo procedūra. 

Pranešėjai informavo, kad Lietuva jau pasinaudojo direktyvos suteikiamomis 

galimybėmis ir, siekiant užtikrinti tinkamą Lietuvos ūkininkų ir vartotojų interesų įgyvendinimą, 

per Europos Komisiją kreipėsi į pareiškėjus dėl konkrečių GM augalų auginimo šalyje 

uždraudimo.  

S. Jasius atkreipė dėmesį, kad valstybės, kurios pasinaudotų šiuo metu svarstomo 

reglamento projekto nuostata drausti GMO, patektų į nekonkurencingas sąlygas lyginant su 

šalimis, nepasirinkusiomis šio principo.  

Jungtiniame BA komitetų posėdyje žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius 

pateikė ataskaitą apie BA rekomendacijų žemės ūkio sektoriuje įgyvendinimą. Viceministras, 

kaip ir dauguma renginio dalyvių, akcentavo būtinybę skatinti bendradarbiavimą tarp Baltijos 

valstybių pabrėždamas, kad atsižvelgiant į dabartinę situaciją dėl Rusijos embargo, labai svarbu 

skverbtis į naujas rinkas. Tačiau, anot V. Martusevičiaus, Lietuva, Latvija ir Estija didelėms 

rinkoms negali pasiūlyti pakankamo kiekvienos Baltijos šalies produkcijos kiekio atskirai, todėl 

Baltijos šalių bendradarbiavimas mažesnėmis sąnaudomis būtų labai svarbus. Jo nuomone, 

reikėtų apsvarstyti vieningo regiono ar šalių grupės reprezentacinio ženklo, pristatančio užsienio 

rinkoms visą žemės ūkio produkciją, poreikį. 

Pripažindamas, kad šiandien Baltijos valstybių žemės ūkis išgyvena labai sudėtingą 

laikotarpį, viceministras renginio dalyviams pristatė ir pozityvius, apčiuopiamos naudos 

teikiančius šalių bendradarbiavimo pavyzdžius. Jis pasidžiaugė, kad vyksta rezultatyvus 



7 

 

bendradarbiavimas mokslo srityje, maisto produktų ir veterinarinės saugos klausimais, 

įgyvendinant kaimo plėtros programas. 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/kaune_darba_pradejo_baltijos_asa

mblejos_komitetai/ 

 

Šį informacinį pranešimą taip pat publikavo:  

http://manoukis.lt/naujienos//21042-baltijos-asamblejos-komitetu-posedyje-aptariamos-rusijos-

embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai 

 

ASU vyko Baltijos asamblėjos posėdis: 

 

2015-10-02, asu.lt 

 

Spalio 2 d. Aleksandro Stulginskio universitete vyko jungtinis Baltijos asamblėjos 

Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei Gamtos išteklių ir aplinkosaugos komitetų posėdis, 

vadovaujamas Baltijos asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų komiteto pirmininko 

Broniaus Paužos. 

Asamblėjos posėdyje aptartos itin aktualios Rusijos embargo pasekmės Baltijos valstybių 

ekonomikai problemos: jo poveikio ekonomikai ir užimtumui vertinimas, nukentėję sektoriai ir 

regionas; gebėjimas nukreipti uždraustus produktus į alternatyvias realizacijos rinkas; stebėsena 

ir neatidėliotinos priemonės nacionaliniu, Baltijos valstybių ir Europos lygiais. 

Posėdyje nagrinėtas ir Genetiškai modifikuotų organizmų reglamentavimas Baltijos 

valstybėse. 

Po išsamių diskusijų Asamblėja darbą baigė rekomendacijų žemės ūkio sektoriui 

įgyvendinimo ataskaita, ją pristatė LR žemės ūkio viceministras Vilius Martusevičius. 

Asamblėjos dalyviai ir svečiai iš Lietuvos, Latvijos, Estijos ir Gruzijos vizitą Universitete 

pradėjo apžiūrėdami aštuntąją Miško, medžioklės ir aplinkos parodą „Sprendimų ratas 2015 “ ir 

aplankydami naująjį ASU muziejų. 

http://asu.lt/asu-vyko-baltijos-asamblejos-posedis/ 

 

Informacija LRT televizijos laidose 

 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei Gamtos išteklių 

ir aplinkosaugos komitetų posėdis, vykęs 2015 m. spalio 01–02 d. nesulaukė televizijos kanalų 

dėmesio. Neparodytas nei vienas reportažas šia tema. 

Peržiūrėti TV kanalai: LRT, LRT Kultūra, TV3, LNK, Lietuvos Ryto TV, BTV, Info TV. 

Peržiūrėtos laidos: Panorama, Žinios, Reporteris, Šiandien, Infodiena, Labas rytas Lietuva, Laba 

diena Lietuva. 

 

Informacija LRT radijo laidose 

 

Jungtinis Baltijos Asamblėjos Ekonomikos, energetikos ir inovacijų bei Gamtos išteklių 

ir aplinkosaugos komitetų posėdis, vykęs 2015 m. spalio 01–02 d. nesulaukė radijo kanalų 

dėmesio. Neparodytas nei vienas reportažas šia tema. 

Išklausyti radijo kanalai: LRT radijas, Žinių radijas. 

Peržiūrėtos laidos: Žinios, Aktualijų studija. 

 

 

Parengė Bendrosios informacijos skyrius, tel. 6189 

http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/kaune_darba_pradejo_baltijos_asamblejos_komitetai/
http://www.respublika.lt/lt/naujienos/lietuva/lietuvos_politika/kaune_darba_pradejo_baltijos_asamblejos_komitetai/
http://manoukis.lt/naujienos/21042-baltijos-asamblejos-komitetu-posedyje-aptariamos-rusijos-embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai
http://manoukis.lt/naujienos/21042-baltijos-asamblejos-komitetu-posedyje-aptariamos-rusijos-embargo-pasekmes-baltijos-saliu-ekonomikai
http://asu.lt/asu-vyko-baltijos-asamblejos-posedis/

